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1281 - La séance plénière de l'Assemblée réunie est ouverte à 15h53.

Présidence : M. Rachid Madrane, président.

- De Verenigde Vergadering wordt geopend om 15.53 uur.

Voorzitterschap: de heer Rachid Madrane, voorzitter.

1281 M. le président.-  La séance est ouverte. De voorzitter.-  De vergadering is geopend.

1283 EXCUSÉS VERONTSCHULDIGD

1283 (Voir annexe) (Zie bijlage)

1283 COMMUNICATIONS FAITES
À L'ASSEMBLÉE RÉUNIE

MEDEDELINGEN AAN DE
VERENIGDE VERGADERING

1283 (Voir annexe) (Zie bijlage)

1285 QUESTIONS D'ACTUALITÉ ACTUALITEITSVRAGEN

1287

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME NICOLE NKETO
BOMELE

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW NICOLE
NKETO BOMELE

1287 à Mme Elke Van den Brandt et à M. Alain Maron, membres
du Collège réuni chargés de l'Action sociale et de la Santé,

aan mevrouw Elke Van den Brandt en aan de heer Alain
Maron, leden van het Verenigd College, bevoegd voor
Welzijn en Gezondheid,

1287 concernant la concertation relative au secteur non marchand
bruxellois à la lumière de la manifestation du 31 janvier 2023.

betreffende het overleg inzake de Brusselse non-profitsector
in het licht van de betoging van 31 januari 2023.

1289 Mme Nicole Nketo Bomele (DéFI).- À l'appel du front commun
syndical, une manifestation du secteur non marchand s'est tenue
le 31 janvier dernier, rassemblant de très nombreuses personnes.
En effet, le secteur non marchand ne se sent pas entendu quand
il dénonce la pénurie de personnel liée au manque d'attractivité
du secteur.

Il demande un refinancement du secteur pour le rendre plus
attractif en stabilisant les contrats et les horaires, en augmentant
les effectifs, et en mettant en œuvre des mesures visant à limiter
la charge mentale constante supportée par les travailleurs.

En décembre 2021, des accords ont été conclus par les
partenaires sociaux avec le gouvernement bruxellois pour
répondre aux demandes du secteur. Des mesures ont été mises
en œuvre, parmi lesquelles une augmentation des salaires et
l’amélioration des conditions de travail. Cet accord prévoit enfin
une augmentation du budget de 30 millions d'euros à 57 millions
d'euros à la fin de la législature. C'est évidemment une excellente
nouvelle. Je vous encourage à poursuivre ce processus.

Par ailleurs, il conviendrait de se concerter avec le secteur
durant la mise en exécution des mesures prévues et d'écouter ses
revendications liées aux conditions de travail et au bien-être.

Avez-vous rencontré les représentants du secteur lors de la
manifestation ? Les revendications ont-elles été rencontrées ?
Avez-vous reçu de nouvelles propositions ? Des concertations

Mevrouw Nicole Nketo Bomele (DéFI) (in het Frans).-
Op 31 januari betoogde de non-profitsector, omdat hij zich
onvoldoende gehoord weet wanneer hij het personeelstekort
wegens de onaantrekkelijkheid van het beroep aanklaagt.

In december 2021 kwam de Brusselse regering de sociale
partners tegemoet met een aantal maatregelen, waaronder een
loonsverhoging en een verbetering van de werkomstandigheden.
Dat is goed nieuws en ik moedig u aan om dat proces voort
te zetten. Daarbij is het evenwel van belang dat u tijdens de
uitvoering van de maatregelen blijft overleggen met de sector.

Hebt u de vertegenwoordigers van de sector ontmoet naar
aanleiding van de betoging? Welke feedback ontving u over
de uitvoering van de overeengekomen maatregelen? Ontving u
nieuwe voorstellen?

Overlegt u hierover met de andere deelstaten?

https://weblex.irisnet.be/data/arccc/cri/2022-23/00012/annexes.pdf
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ont-elles été organisées avec d'autres entités fédérées pour
obtenir un meilleur résultat ?

1291 M. Alain Maron, membre du Collège réuni.- Mme Trachte et
moi-même avons rencontré, à leur demande, les organisations
syndicales en front commun, dans la foulée de la manifestation.
Lors de cette rencontre qui a duré entre une heure et une heure
trente, nos échanges ont porté sur les modalités de concertation
et de mise en œuvre des accords du non-marchand. Cette mise
en œuvre est bien sûr concertée avec les représentants des
travailleurs du secteur.

Nous avons également abordé une multitude d'autres sujets.
Outre les moyens complémentaires alloués dans le cadre des
accords du non-marchand, il y a des moyens complémentaires
pour mener la démarche qualité au sein des maisons de repos
au secteur non marchand. Nous avions déjà évoqué ce sujet lors
des discussions récentes portant sur l'adoption de l'ordonnance.
C'est le cas également des moyens complémentaires octroyés
aux CPAS et à l'ensemble du secteur social-santé, tant à la
Cocom qu'à la Cocof. Ces moyens servent aussi partiellement
à améliorer les conditions de travail. Nous allons bien sûr
poursuivre la concertation avec le secteur s'agissant de la mise
en œuvre de l'ensemble des politiques.

S'agissant de la concertation avec les autres entités, elle porte
essentiellement sur le secteur infirmier dans les hôpitaux. En
conférence interministérielle (CIM) de la Santé publique, nous
avons introduit un point relatif au besoin impératif de mettre des
moyens coordonnés, tant financiers que normatifs, pour attirer
et retenir positivement le personnel infirmier dans la profession
au sein des hôpitaux. À notre initiative, le travail est en cours au
sein de différents groupes de travail liés à la CIM.

Pour le reste, nous avons entendu les préoccupations et attentes
légitimes exprimées par les travailleurs du secteur non marchand.

De heer Alain Maron, lid van het Verenigd College (in
het Frans).- Na de betoging hebben mevrouw Trachte en ik
de vakbondsvertegenwoordigers ontmoet. Daarbij kwam de
uitvoering van de eerdere akkoorden ter sprake. Die uitvoering
verloopt echter sowieso in overleg met vertegenwoordigers van
de sector.

Daarnaast bespraken we de bijkomende middelen voor een
kwaliteitsgerichte aanpak in de rusthuizen, alsook de extra
middelen aan de OCMW's en alle andere spelers van de sociale
sector en de gezondheidssector. Uiteraard blijven we overleggen
met de sector over de uitvoering van alle beleidsmaatregelen.

Het overleg met de andere deelstaten betreft voornamelijk
de ziekenhuisverpleegkundigen. Het Verenigd College heeft de
interministeriële conferentie Volksgezondheid erop gewezen dat
het absoluut noodzakelijk is dat de financiële middelen en
normen beter afgestemd worden op de behoeften. Verschillende
werkgroepen buigen zich daar nu over.

Ten slotte hebben wij aandachtig geluisterd naar de legitieme
verwachtingen van de werknemers van de non-profitsector.

1293 Mme Nicole Nketo Bomele (DéFI).- Je salue le fait que le
membre du Collège réuni se concerte avec le secteur. Hier, nous
avons suivi un colloque sur la santé mentale et les jeunes ont fait
part d'un manque de personnel susceptible de pouvoir les aider.
Les délais d'attente sont considérables dans les hôpitaux et dans
les structures thérapeutiques.

Je sais que vous resterez vigilant sur ce point.

Mevrouw Nicole Nketo Bomele (DéFI) (in het Frans).- Het
verheugt me dat u overlegt met de sector. Gisteren vernam ik nog
op een colloquium dat jongeren met geestelijke problemen vaak
erg lang op hulp moeten wachten.

1295

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME ELS ROCHETTE ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW ELS
ROCHETTE

1295 à Mme Elke Van den Brandt et à M. Alain Maron, membres
du Collège réuni chargés de l'Action sociale et de la Santé,

aan mevrouw Elke Van den Brandt en aan de heer Alain
Maron, leden van het Verenigd College, bevoegd voor
Welzijn en Gezondheid,

1295 concernant le suivi des personnes souffrant de problèmes
mentaux ou liés à la drogue à la lumière des récentes
agressions à l'arme blanche.

betreffende de opvolging van mensen met psychische
of druggerelateerde problemen in het licht van recente
steekincidenten.
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1297 Mme Els Rochette (one.brussels-Vooruit) (en néerlandais).-
La multiplication vertigineuse des incidents à l'arme blanche à
Bruxelles est alarmante. Nous devons nous interroger sur ses
causes.

La santé mentale de très nombreux Bruxellois est fragile et les
récentes crises n'ont rien arrangé. Nous constatons aujourd'hui
que certains basculent et commettent des actes désespérés. Bien
sûr, il est important de les punir, mais mieux vaut prévenir que
guérir.

Les spécialistes estiment que certains incidents auraient pu
être évités. À cet égard, nous devons nous concentrer sur la
prévention et nous demander comment aider les personnes ayant
des problèmes psychologiques et de drogues. Que faites-vous à
cet égard ?

Comment cartographiez-vous la santé mentale des Bruxellois ?

(Applaudissements)

Mevrouw Els Rochette (one.brussels-Vooruit).- Het aantal
steekincidenten in Brussel neemt verontrustend snel toe. We
herinneren ons allemaal nog de dodelijke steekpartij in november
2022 in Schaarbeek, waarbij helaas een van de twee aangevallen
politieagenten het leven liet. Daarna volgden de steekincidenten
elkaar snel op, met gevallen in Anderlecht, Sint-Gillis en Sint-
Jans-Molenbeek.

Begin deze week was er een incident in metrostation Schuman,
waar een verwarde man meerdere mensen met een mes te lijf
ging. Iedereen zal de beelden wellicht hebben gezien op de
sociale media.

We moeten ons afvragen wat die enorme toename in zo'n korte
tijd veroorzaakt. We weten dat het mentale welzijn van heel
veel Brusselaars onder druk staat. De grote maatschappelijke
problemen van tijdens en na de coronacrisis hebben daar geen
goed aan gedaan. We stellen nu vast dat bij sommige Brusselaars
de stoppen doorslaan. Ze gaan over tot wanhoopsdaden, met alle
ernstige gevolgen van dien.

Uiteraard is het belangrijk dat zulke daders gestraft worden, maar
voorkomen is beter dan genezen. Specialisten zijn van mening
dat sommige incidenten zeker vermeden hadden kunnen worden.
We moeten daarbij niet naar de politie kijken, maar ons op
preventie richten en ons afvragen hoe mensen met psychische
problemen en drugsproblemen kunnen worden geholpen.

Op welke manier brengt u de mentale gezondheid van de
Brusselaars in kaart? Welke initiatieven neemt u opdat mensen
met psychische en druggerelateerde problemen goed worden
ondersteund?

(Applaus)

1301 M. Alain Maron, membre du Collège réuni (en néerlandais).-
Le nombre de mises en observation et d'incidents dans les
stations de métro relevés par la STIB donnent une idée de la
place des problèmes de santé mentale dans les incidents.

D'après la STIB, entre 2021 et octobre 2022, le nombre
d’incidents associés à la consommation de drogues dures,
souvent elle-même liée à des problèmes de santé mentale, ont
augmenté de plus de 60 %.

Par ailleurs, il y a eu 1.104 mises en observation en 2022, ce
nombre ayant augmenté légèrement pendant des années puis
diminué en 2022.

C’est pour cette raison que le gouvernement est en train
d'élaborer un dispositif mobile de repérage et d'orientation de
ce public vers les soins et l’aide sociale. Bien entendu, des
programmes de prévention et de réduction des risques y seront
associés.

De heer Alain Maron, lid van het Verenigd College.- Twee
indicatoren lijken mij belangrijk om ons te oriënteren ten
opzichte van de situaties waar u in uw vraag naar verwijst:
het aantal observaties en het aantal door de MIVB vastgestelde
incidenten in metrostations. De recente aanval met een mes in
Schuman maakte het voorwerp uit van een observatie.

De recentste cijfers van de MIVB betreffen de periode januari
tot en met oktober 2022. In vergelijking met 2021 is het aantal
incidenten die verband houden met het gebruik van harddrugs,
vaak in combinatie met geestelijke problemen, met meer dan
60% gestegen.

Ook voor de observaties stegen de cijfers al enkele jaren licht.
In 2022 daalden ze echter opnieuw. Toen ging het om 1.104
observaties, tegenover 2.105 in 2019.

Daarom onderneemt de regering - het kabinet-Vervoort, het
kabinet-Van den Brandt en mijn kabinet - actie op basis van
een voorstel van de hulp-, zorg- en preventiesector. Het doel
is om samen een systeem uit te werken waarin alle expertise
zit vervat en dat op een mobiele manier kan werken, met
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outreachbenaderingen om de doelgroep opnieuw in contact te
brengen met diensten voor zorg en sociale bijstand.

Uiteraard zullen daar preventie- en
risicobeperkingsprogramma's mee gepaard gaan. Die zullen
bovendien worden uitgebreid.

Meer informatie over alle initiatieven en de territoriale
organisatie van de zorg- en lokale diagnosen kunt u krijgen door
een schriftelijke vraag tot mij te richten of in de commissie een
vraag te stellen.

1303 Mme Els Rochette (one.brussels-Vooruit) (en néerlandais).-
Vous parlez surtout des relevés de la STIB, mais les incidents
à l'arme blanche ne se produisent malheureusement pas
uniquement dans les stations de métro. Il faudrait peut-être
améliorer la cartographie du phénomène, mais cette question
s'adresse plutôt au ministre-président.

Votre projet d'équipes mobiles me ravit. J'espère que vous
trouverez les moyens nécessaires, car il est très positif pour la
sécurité des citoyens et des auteurs d'infractions.

Mevrouw Els Rochette (one.brussels-Vooruit).- Ik zal zeker
nog een schriftelijke vraag stellen, want ik begrijp dat het
onmogelijk is om uitgebreid te antwoorden op twee minuten tijd.

Uit de observaties komen belangrijke aanwijzingen over die
stijging naar voren. Op die manier krijgen we een objectief
beeld van het probleem. U spreekt vooral over de MIVB, die
de incidenten binnen haar stations observeerde. Steekincidenten
doen zich echter helaas niet alleen voor in metrostations. Er
waren bijvoorbeeld ook incidenten aan het kanaal, waar fietsers
werden aangevallen door een voorbijganger met een mes.
Misschien kan ook worden nagegaan hoe het fenomeen beter in
kaart kan worden gebracht, maar dat is veeleer een vraag voor
de minister-president.

Ik ben blij dat u actie onderneemt om te zorgen voor hulp,
zorg en preventie en om meer mobiele teams in te zetten. Ik
hoop dat daarvoor nog middelen worden gevonden, want zulke
maatregelen zijn heel belangrijk voor de veiligheid van zowel
burgers als daders.

1309 M. le président.-  La séance est close.

Prochaine séance plénière sur convocation du président.

- La séance plénière de l'Assemblée réunie est levée à 16h05.

De voorzitter.-  De vergadering is gesloten.

Volgende vergadering na bijeenroeping door de voorzitter.

- De Verenigde Vergadering wordt gesloten om 16.05 uur.
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